

SUSTAINABLE FINANCE AND CLIMATE RESILIENCE

可持续金融及气候适应·香港

HONG KONG 2022



Event Highlights
活动花絮



Island Shangri-la Hotel Hong Kong
港岛香格里拉酒店



The Hon John KC Lee, GBM, SBS, PDSM, PMSM, The Chief Executive of the HKSAR (middle); Ir C S Ho, Chairman of HKQAA (second from right); Mr Simon Wong Ka Wo, BBS, JP, Deputy Chairman of HKQAA (second from left); Sr Lam Kin Wing Eddie (first from right) and Dr Michael P H Lam, Chief Executive Officer of HKQAA (first from left) at the HKQAA International Symposium 2022

香港特別行政區行政長官李家超先生，大紫荊勳賢，SBS，PDSM，PMSM（中）、香港品質保證局主席何志誠工程師（右二）、副主席黃家和先生（左二）、林健榮測量師（右一）和總裁林寶興博士（左一）在「香港品質保證局國際專題研討會 2022」上合照

Develop new initiatives to align with Government climate change strategies

开发崭新倡议 支持政府气候策略



The Hon John KC Lee, GBM, SBS, PDSM, PMSM
李家超先生，大紫荊勳賢，SBS，PDSM，PMSM

The Chief Executive of the Hong Kong
Special Administrative Region
香港特別行政區行政長官

"We need the involvement, the commitment, the participation of everyone – government, business and, yes, the community, if we are to achieve carbon neutrality and enhance our adaptive capacity. In that regard, I am grateful for the support of the Hong Kong Quality Assurance Agency in our continuing low-carbon transformation as a leading climate-resilient city. Your experience and technical expertise, your participation in the development of national and international standards, your wide-ranging role in our progress as a regional green and sustainable finance hub, is as welcome as it is essential."

「要達至碳中和、增強氣候適應能力，實有賴每一個人的投入、承諾和參與——包括政府、企業，當然還有社區。在這方面，我十分感謝香港品質保證局，一直鼎力支持我們推動低碳轉型，發展為領先的氣候適應型城市；我亦樂見其憑藉豐富經驗和專業技術，參與國家和國際標準的制定，並在香港發展為區域綠色和可持續金融中心的進程上發揮廣泛作用，扮演著不可或缺的角色。」

HKQAA has been striving to help the commercial and financial sectors to enhance sustainability performance, aiming to shape a sustainable business and investment environment.

To support the promotion of the climate risk disclosure regulatory requirements set out by the Hong Kong Monetary Authority and the Securities and Futures Commission, HKQAA is now developing a series of new initiatives, which will assist financial institutions and organisations to prepare for the fulfilment of these requirements. We will also launch new services to facilitate and support carbon market

Gather international elites and leaders to explore regulatory and development trends

云集国际精英领袖 探讨监管及发展趋势



Mr Lui Tim Leung, Tim, SBS, JP
雷添良先生, SBS, JP

Chairman, Securities and Futures Commission
证券及期货事务监察委员会主席

"We very much share HKQAA's green vision. We commend your efforts in verifying emissions data, Net-Zero Certificate and SME Loan Green e-Assessment, to name just a few of your decarbonisation initiatives. So together, we can ensure quality and sustainability for the Hong Kong brand. Let's work together."

「我们深深认同香港品质保证局的绿色愿景，亦赞许其在推动低碳减排方面的多项举措，如碳排放核查、碳中和证书和中小企贷款绿色「评定易」等。让我们同心协力，维护香港品质保证的金漆招牌，迈向可持续发展。」



Ms Teresa Ko, BBS, JP
高育贤女士, BBS, JP

Co-vice Chair, IFRS Foundation; Corporate Partner and China Chairman, Freshfields Bruckhaus Deringer
国际财务报告准则基金会联席副主席、富而德律师事务所公司事务合夥人兼中国区主席

"I would like to commend the professionals at HKQAA in your quality and dedicated assessments and certification work. I'm sure you will be one of the busiest people in town now that net zero certificate and emission data are in high demand. Let's all work together to make Hong Kong a leader in the adoption and implementation of the ISSB's climate disclosure standard regionally and globally."

「我要赞扬香港品质保证局的专业人员，投入于优质的评审和认证工作。诚然，在碳中和证书和碳排放数据方面的需求很大，我相信你们将成为城中最忙碌的人之一。请大家一起努力，让香港在推行 ISSB 气候披露标准方面，成为区内及全球的领导者。」

development in Hong Kong, in alignment with the Government's strategy of strengthening Hong Kong as a regional green and sustainable finance hub.

香港品质保证局一直致力协助商界和金融界提升可持续发展表现，缔造可持续发展的营商和投资环境。

本局现正率先开发一系列崭新倡议，支持金管局和证监会推动有关气候风险披露的监管要求，协助银行及金融机构做好准备，满足相关要求，并将推出更多新服务，促进香港碳市场的发展，培育绿色和可持续金融专才，以配合政府加强香港作为区内绿色和可持续金融枢纽的策略。



Dr Jeffrey Hales

Board Member, International Sustainability Standards Board;
Former Chair, Sustainability Accounting Standards Board;
Charles T. Zlatkovich Centennial Professor of Accounting,
University of Texas at Austin
国际可持续发展准则理事会成员、
可持续核算准则委员会前主席、
德克萨斯大学奥斯汀分校会计系兹拉特科维奇百年教授



Mr Andrew Ferguson
范杰生先生

Chief Executive Officer, Asia Pacific Loan
Market Association
亚太区贷款市场公会行政总裁



◀ **Group photo with the HKQAA Governing Council members, Green and Sustainable Finance Certification Scheme Technical Committee member, guest speakers, consul generals and consuls of trade from Asian countries in Hong Kong, as well as leaders of regulatory organisations and renowned associations, including:**

- Mr Lui Tim Leung, SBS, JP, Chairman, Securities and Futures Commission
- Ms Teresa Ko, BBS, JP, Co-vice Chair, IFRS Foundation; Corporate Partner and China Chairman, Freshfields Bruckhaus Deringer
- Mr Andrew Ferguson, Chief Executive Officer, Asia Pacific Loan Market Association
- Ms Glenda So, Co-Head of Markets, Hong Kong Exchanges and Clearing Limited
- Mr Han Win Naing, Consul General, Consulate General of Myanmar in Hong Kong
- Mr Buhari Sirait, Consul of Finance & Customs, Indonesian Consulate General in Hong Kong
- Mr Yazrin Syakhairi Mahlan, Trade Commissioner, Consulate General of Malaysia, Hong Kong
- Ms Vu Thi Thuy, Consul, Head of Trade Office, Consulate General of the S.R. of Vietnam in Hong Kong and Macao
- Mr Stephen Phillips, Director-General, Invest Hong Kong
- Dr Rocky Tung, Director and Head of Policy Research, Financial Services Development Council
- Ms Anita Mo, Chief Executive Officer, Hang Seng Indexes Company Limited
- Ms Hester DeCasper, Regional Head of Operations, East Asia and Pacific & Head of Office, International Finance Corporation

主要嘉宾与香港品质保证局董事局成员、绿色和可持续金融认证计划技术委员会成员、演讲嘉宾、亚洲地区驻港总领事和经贸领事，以及来自政府监管机构和业界知名组织的领袖合照，包括：

- 证券及期货事务监察委员会主席雷添良先生, SBS, JP
- 国际财务报告准则基金会联席副主席、富而德律师事务所公司事务合夥人兼中国区主席高育贤女士, BBS, JP
- 亚太区贷款市场公会行政总裁范杰生先生
- 香港交易及结算所有限公司市场联席主管苏盈盈女士
- 缅甸驻香港总领事馆总领事 Mr Han Win Naing
- 印尼驻香港总领事馆海关领事 Mr Buhari Sirait
- 马来西亚驻香港总领事馆领事兼商务专员 Mr Yazrin Syakhairi Mahlan
- 越南驻香港总领事馆商务领事武氏翠女士
- 投资推广署署长傅仲森先生
- 香港金融发展局总监及政策研究主管董一岳博士
- 恒生指数公司行政总裁巫婉雯女士
- 国际金融公司东亚及太平洋地区运营负责人柯海莉女士

**Listed in no particular order *排名不分先后*

◀ **Group photo with green and sustainable finance issuers, banks and financial institutions, including:**

- Agricultural Bank of China Limited Hong Kong Branch
- Airport Authority Hong Kong
- Bank of China (Hong Kong) Limited
- Bank of Communications (Hong Kong) Limited
- Bank SinoPac
- Brink's Cash Solutions (Hong Kong) Limited
- Cathay United Bank Co., Limited
- CCB International Capital Limited
- China Bohai Bank Co., Ltd., Hong Kong Branch
- China CITIC Bank International Limited
- China Construction Bank (Asia) Corporation Limited
- China Everbright Bank Co., Ltd., Hong Kong Branch
- China Forestry International Resource Company Limited
- China Gas Holdings Limited
- China International Capital Corporation Hong Kong Securities Limited
- China Minsheng Banking Corp., Ltd., Hong Kong Branch
- China Power International Development Limited
- China Risun Group Limited
- Chong Hing Bank
- CMB Wing Lung Bank Limited
- CNGR Advanced Material Co., Ltd
- Coöperatieve Rabobank U.A., Hong Kong Branch
- Crédit Agricole Corporate and Investment Bank
- CTBC Bank Co., Ltd.
- Emperor International Holdings Limited
- ENN Energy Holdings Limited
- Fubon Bank (Hong Kong) Limited
- Haitong International Securities Group Limited
- Hang Seng Bank
- Hysan Development Company Limited
- Industrial and Commercial Bank of China (Asia) Ltd.
- Industrial Bank Co., Ltd. Hong Kong Branch
- Junlebao Dairy Group Co., Ltd.
- Leo Paper Group (Hong Kong) Limited
- Mitsubishi HC Capital Management (China) Limited
- Natixis
- OCBC Bank
- Oriental Fleet LNG 03 Limited
- PetroChina International (Hong Kong) Corporation Limited
- Shanghai Pudong Development Bank Hong Kong Branch
- Standard Chartered Bank (Hong Kong) Limited
- Sumitomo Mitsui Banking Corporation Hong Kong Branch
- Sunlight Real Estate Investment Trust
- Syngenta Group (HK) Holdings Company Limited
- Texhong Textile Group Limited
- The Bank of East Asia, Limited
- The Hongkong and Shanghai Banking Corporation Limited
- Towngas Smart Energy Company Limited
- UBS
- United Overseas Bank Limited Hong Kong Branch
- Vinda International Holdings Limited
- West Kowloon Cultural District Authority
- Yuexie REIT Asset Management Limited
- Yunnan Energy Investment (HK) Co. Limited
- Zhongyu Energy Holdings Limited
- Zijin International Capital Company Limited

主要嘉宾与绿色和可持续金融的发行机构、银行和金融机
 构合照，包括：

- 中国农业银行股份有限公司香港分行
- 香港机场管理局
- 中国银行（香港）有限公司
- 交通银行（香港）有限公司
- 永丰银行
- 布林肯金融物流（香港）有限公司
- 国泰世华商业银行股份有限公司
- 建银国际金融有限公司
- 渤海银行股份有限公司香港分行
- 中信银行（国际）有限公司
- 中国建设银行（亚洲）股份有限公司
- 中国光大银行股份有限公司香港分行
- 中国林业国际资源有限公司
- 中国燃气控股有限公司
- 中国国际金融香港证券有限公司
- 中国民生银行股份有限公司香港分行
- 中国电力国际发展有限公司
- 中国旭阳集团有限公司
- 创兴银行
- 招商永隆银行有限公司
- 中伟新材料股份有限公司
- 荷兰合作银行香港分行
- 东方汇理银行
- 中国信托商业银行股份有限公司
- 英皇国际集团有限公司
- 新奥能源控股有限公司
- 富邦银行（香港）有限公司
- 海通国际证券集团有限公司
- 恒生银行
- 希慎兴业有限公司
- 中国工商银行（亚洲）有限公司
- 兴业银行股份有限公司香港分行
- 君乐宝乳业集团有限公司
- 利奥纸品集团（香港）有限公司
- 三菱和诚金融管理（中国）有限公司
- 法国外贸银行
- 华侨银行
- 东方富利液化天然气03有限公司
- 中国石油国际事业（香港）有限公司
- 上海浦东发展银行股份有限公司香港分行
- 渣打银行（香港）有限公司
- 三井住友银行 香港支店
- 阳光房地产投资信托基金
- 先正达集团（香港）控股有限公司
- 天虹纺织集团有限公司
- 东亚银行有限公司
- 香港上海汇丰银行有限公司
- 港华智慧能源有限公司
- 瑞银集团
- 大华银行有限公司香港分行
- 维达国际控股有限公司
- 西九文化区管理局
- 越秀房地产投资信托基金
- 香港云能国际投资有限公司
- 中裕能源控股有限公司
- 紫金国际资本有限公司

**Listed in no particular order *排名不分先后*



Experience Sharing on Green and Sustainable Financing 绿色和可持续融资经验分享



Top, left to right: Mr Donald Lam, Head of Commercial Banking, Hang Seng Bank Limited, Mr Ron Domanico, President, Capital and Sustainability, Brink's, Ms. Daphne Wat, Deputy Chief Executive, China Construction Bank (Asia) Corporation Limited, Mr He Xin, Deputy General Manager, CMB Wing Lung Bank Limited, Mr Chen Xian, Deputy Chief Executive, Industrial Bank Co., Ltd. Hong Kong Branch, were the guest speakers.
上图、左至右：恒生银行商业银行业务总监林燕胜先生，Mr Ron Domanico, President, Capital and Sustainability, Brink's，中国建设银行（亚洲）副行长屈咏琴女士，招商永隆银行副总经理和心先生，兴业银行香港分行行长助理陈先生担任演讲嘉宾。





Mr Shiqing Tong
 童士清先生

Deputy Director General, Guangdong Municipal Financial Regulatory Bureau
 广东省地方金融监督管理局副局长



Ms Glenda So
 苏盈盈女士

Co-Head of Markets, Hong Kong Exchanges and Clearing Limited
 香港交易及結算所有限公司市場聯席主管



Dr Nigel Croft
 倪国夫博士

Associate Technical Director of HKQAA; Chair, ISO Joint Technical Coordination Group for Management System Standards, Member of ISO Strategic Advisory Group on ESG
 香港品質保證局技術總監；國際標準化組織質量管理體系標準聯合技術協調小組主席、ESG 策略諮詢小組成員



Dr Nina Seega

Director, Research for Sustainable Finance, University of Cambridge
 劍橋大學可持續領導力學院可持續金融研究總監



Special thanks to the following HKQAA sustainability and green finance campaign sponsors 2022-2023.
特别鸣谢以下香港品质保证局2022-2023绿色金融及可持续发展活动赞助机构。

Double Diamond Sponsor 双钻石赞助



Diamond Sponsors & Partners 钻石赞助及夥伴



Platinum Sponsors 白金赞助



Gold Sponsors 金赞助



Silver Sponsors 银赞助



Sponsors 赞助



Supporting Organisations 支持机构



(Organisations are listed in no particular order 机构排名不分先后)